
 
REFERAT fra møde i Kontaktudvalget Sygehus Thy-Mors og Thisted, 
Morsø og Jammerbugt Kommuner onsdag den 18.11.2009 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 

2. Status og orientering på arbejdet i de enkelte fora v/formændene  
- Forum for god samarbejdspraksis: der har ikke været møde i udvalget. På grund 
af at chefsygeplejersken er gået på efterløn, skal der udpeges en ny formand for 
udvalget. Herefter vil der blive indkaldt til nyt møde.  
 
- Forum for sundhedsfremme og forebyggelse: der har ikke været mødet siden 
sidst. I uge 40 blev der afholdt alkoholkampagne i forhallen på sygehuset. 
Sundhedsloven er ved at blive revideret.  
 
- Forum for genoptræning: der har været afholdt 2 møder. Kvaliteten af 
genoptræningsplanerne har været drøftet, og forbedringstiltag er igangsat. Næste 
gang sættes der fokus på amputationspatienter og patientens overgang mellem 
sygehus og hjemmet/afklaringscenter/genoptræningscenter.  
Forespørgsel om hvordan reglerne for genoptræning er. Kan praksis henvise pt. der 
er opereret på en privatklinik til genoptræning i det offentlige system? 
Det er lægerne i privatklinikkerne, der kan og skal henvise til genoptræningen.  
Enighed om at der ligger en fælles opgave i at få en definition af de forskellige 
genoptræningsmuligheder. Denne information kan evt. ske via hjemmesiden. Der vil 
blive arbejdet med emnet på næste møde i ovennævnte forum.  
 
- Forum for hjælpemidler: 2 møder afviklet. Mangler vedtagelsen af et case katalog 
fra Den administrative styregruppe – der er møde i dag. Forventer at der kommer et 
oplæg fra styregruppen.  
Det blev påpeget, at vi skal huske, at det er pt./borgeren, der skal være i centrum – 
skal ikke lide under at udgiften tages fra forskellige kasser. 
Der bliver fulgt op på en konkret sag fra Jammerbugt Kommune. 
 
- Forum for IT og forretningsgange – herunder status på elektronisk 
genoptræningsplaner: der er sat fokus på genoptræningsplanerne og IT-systemet – 
det fungerer i Jammerbugt og Thisted Kommune, men ikke helt på Mors.  
Opfordring til at korrespondance og kommunikation modulerne bruges i denne 
forbindelse. Der bliver set på de tekniske løsninger i gruppen.  
Herefter skal der sættes fokus på snitfladen mellem praksis, kommune og sygehus. 
Aftalt at Thisted kommune ser på problematikken omkring kommunikation mellem 
praksis, sundhedsplejen og kommune.  
 
- Forum for forebyggelse af uhensigtsmæssige indlæggelser (bilag vedlagt): 



projektet har afsløret, at der er mangler i forbindelse med udskrivelse. Rapporten er 
et godt arbejdspapir. Gruppen vil sætte fokus på de påpegede indsatsområder.  
 
Praksis efterlyste flere sekretærtimer specielt i medicinsk afdeling. Epikriserne 
bliver ofte udsendt for sent. Kurt Nielsen tager dette op med de led. overlæger. 
 
Referaterne fra de enkelte fora vedlægges dagsordenen fremover. 
 

3. Generel drøftelse og status af 2. generation af sundhedsaftalerne 
Der er fokus på børne- og misbrugsområde og kommunikation. Der er mulighed for 
at søge SATS pulje midler – ser gerne dette søges på tværs af sektorerne.  
Forslag om at indrette et kontor til fremskudt visitation i den nye akutbygning – evt. 
sammen med lægevagten. Forslaget medtages i byggeudvalget.  
 
Herunder drøftelse af udskrivelse iht. samarbejdsaftalen. Kvaliteten af udskrivelser 
er siden sommerferien blevet væsentlig ændret i nedadgående retning – behov for 
at sikre, at kvaliteten stemmer overens med samarbejdsaftalerne v/Kirsten Bethe 
Kommunerne oplever ofte, at afdelingerne på sygehuset ikke stiller personale til 
rådighed ifm visitation og sociale konferencer. Det er en forudsætning, at personalet 
fra sygehuset deltager i disse samtaler. Desuden er det ofte et problem, på både 
medicinsk og kirurgisk afd., at der ikke er styr på medicinen i forbindelse med 
udskrivelserne. Dette problem er blevet tiltagende efter sommerferien.  
Såfremt tallene for genindlæggelser skal komme længere ned, skal der være fokus 
på udskrivelsen. 
Aftalt at problemstillingen drøftes i Forum for god samarbejdspraksis og med 
oversygeplejerskerne.  
 

4. Generel drøftelse og status på kronikeraftalerne 
Afventer svar fra Regionen – kommer formentlig i december måned.  
Der arbejdes med at få implementeret tiltagene.  
Praksis lægerne har ikke været involveret i arbejdet, og dette er bekymrende.  
Aftalt at Kontaktudvalget rejser problemstillingen i Regionen omkring information og 
kommunikation i forhold til praksis, som en generel problemstilling.  
 

5. Konsekvenser af ophør af den kørende bioanalytiker funktion v/Bente 
Øllgaard 
Ophør af funktionen er en politisk beslutning i Regionsrådet.  
Det blev påpeget, at det er særlig problematisk for de dårlig stillede borgere i 
Kommunen samt for praksis. Det bliver interessant at følge udgifterne på 
transportområdet. 
Finansieringen af en lignende ordning i Aalborg undersøges nærmere.  
 

6. Orientering om nedenstående projekter v/sundhedskoordinator Mona Klit 
- afslutning af pilotprojekt ”gravid og overvægt”: der er lavet en rapport af 
pilotprojektet – bliver lagt på hjemmesiden. De permanente tilbud kommer på 
hjemmesiden nordjysksundhed.dk. 
- pilotprojekt ”Forebyggelsesambulatorium” i 2010 på Sygehus Thy-Mors: efter en 
KRAM screening, skal der tilbydes samtale og interventionsforløb i et ambulatorium 



- netværk og samarbejde omkring forebyggelse af selvmord: et ønske fra medicinsk 
afdeling om kompetenceudvikling – der har været 2 hold i gang. Ud af 
kursusforløbet laver Mona et flow diagram.  
Der kan hentes hjælp og støtte hos Center for forebyggelse som ligger i Aalborg.  
 

7. Eventuelt 
Orientering fra en arbejdsgruppe i Regionen, der arbejder med at ansætte 
sygeplejersker i lægevagten pga. stor aktivitet.  
 
Følgende mødedatoer aftalt i 2010: 24.02., 27.05., 07.09., 23.11.10 – kl. 12,00 – 
14,00. 
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